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Zelfs bioboer gaat woensdag protesteren: 
‘Den Haag en het platteland verstaan elkaar 
niet meer’ 
HOOGELOON - Arno en Ghislaine Baijens runnen in Hoogeloon een biologisch bedrijf met 
varkens en akkerland. Maar ondanks alle duurzame stappen, zitten ze nu in grote onzekerheid. 
En daarom gaan ook zij woensdag protesteren in Stroe. 

Frank van den Heuvel 21-06-22, 19:31 Laatste update: 21-06-22, 19:40 Bron: ED  

Al twintig jaar wordt er niet gespoten met gewasbeschermingsmiddelen en komt er geen 
kunstmest aan te pas. De zeugen wroeten buiten naar hartenlust in de modder en de ‘biggen- 
en zeugenknuffelarijen’ op het bedrijf worden steeds populairder. Je zou denken dat ‘De 
Beukentuin’ prima past, zo aan de rand van de beschermde natuur van de Landschotse Heide. 

Toch zijn Arno en Ghislaine Baijens woensdag present in het Gelderse Stroe, waar duizenden 
boze boeren betogen tegen de stikstofplannen van het kabinet. Want omdat de stikstofuitstoot 
rondom Natura2000-gebied zó drastisch naar beneden moet, met liefst zeventig procent, 
wordt zelfs hun ‘biologische bezoekboerderij’ bedreigd in het voortbestaan. 



Hoe het uitpakt, moet blijken, maar de onzekerheid over de toekomst is groot. ,,Het ergste is 
dat je totaal geen perspectief hebt”, vertelt Arno Baijens. ,,Onze zoon Sander wil het bedrijf 
overnemen. Hij studeert mechatronica en kan straks aan de slag bij de grote technische 
bedrijven van deze wereld. Toch heeft hij zijn zinnen gezet op de boerderij en zit hij 
boordevol plannen. Maar ja, wat kun je hem bieden? Als het vooruitzicht is dat ie de komende 
twintig jaar aan het stressen is over de vraag of hij hier mag blijven, dan is mijn advies: niet 
doen.” 

Omslag naar biologisch boeren in 2004 

Het is de spagaat waarin veel boerenbedrijven zitten, maar extra wrang is het voor de 
ondernemers die al lang en breed gekozen hebben voor een duurzame manier van boeren. De 
familie Baijens maakte de omslag met de grond in 1998, met de varkens in 2004. Ze runden 
tot dat jaar een gangbaar bedrijf in Bladel met vijfhonderd zeugen, maar moesten daar weg 
vanwege de aanleg van de ecologische hoofdstructuur; het aaneengesloten netwerk van 
natuurgebieden. 

 
 
Woensdag worden tienduizenden boeren verwacht in Stroe. Een groot deel zal met de trekker 
naar de Gelderse plaats gaan. © Caspar Huurdeman  

Hier aan de Ir. Mettropweg, op driehonderd meter van de rand van de Landschotse Heide, 
onderdeel van Natura2000-gebied Kempenland-West, konden ze wel terecht, na een 
uitgebreid onderzoek van de provincie. Zeker omdat het een biologisch bedrijf zou worden. 
Baijens: ,,We wilden niet verder in de ratrace van groter, groter, groter. Als we toen niet 
waren omgeschakeld, hadden we nu zeker 1500 tot 2000 zeugen gehad, anders houd je het 
simpelweg niet vol. Dat wilden we niet.” 



We zijn geen ontkenners van de stikstofcrisis, willen best veranderen, nog meer dan we al 
hebben gedaan, maar het moet wel kunnen 

Nu houden ze 120 biologische zeugen, 850 vleesvarkens en hebben ze zo'n twintig hectare 
aan akkerland. Ze werken met hulp van zeven parttimers en hebben het er prima naar hun zin. 
Met grote regelmaat ontvangen ze grote en kleine groepen mensen. Er worden bigexcursies, 
varkensknuffelarijen, kinderfeestjes en ‘privé knuffeldates’ gehouden.  

Die ‘connectie met het publiek’ is onderdeel van het verdienmodel geworden (‘en erg leuk om 
te doen’), maar het bedrijf is qua aantal dieren niet gegroeid sinds de start in 2004. 

Baijens: ,,Terwijl de A58 wordt verbreed, het Kempisch bedrijvenpark groeit en Eindhoven 
Airport hier op een steenworp afstand ligt. Ja, ook andere sectoren komen aan de beurt om 
stikstof te reduceren, wordt dan gezegd, maar wanneer dan? Vooralsnog wordt alleen naar de 
agrarische sector gekeken. Dat vind ik oneerlijk, onrechtvaardig.” 
En daarom protesteert hij woensdag, samen met al die andere boeren. ,,Weet je, de afstand 
tussen Den Haag en het platteland is zo groot geworden, we verstaan elkaar niet meer. Wij 
zijn absoluut geen ontkenners van de stikstofcrisis, zien echt wel dat er iets moet gebeuren en 
willen best veranderen, nog meer dan we al hebben gedaan. Maar het moet wel kunnen.” 

 
 
Arno Baijens van biologische boerderij de Beukentuin in Hoogeloon zit plotseling in de 
gevarenzone door de stikstofplannen van het kabinet. © Kees Martens/DCI Media 


